82-73 o 4o 01 suc (19 Az (2022 &)

0P Gl & dl,all 43 50l 1T Iy
-y il =36 Sl el 13t AL Lo

Sufi sanctity experience of women in the Islamic West between of 6th and 7th century AH/ 12th and 13th
CE - between theorizing and reality -
2021-10-04 : J5all 6 2020-06-16 :Jl)d! %8
nadia.belmeziti@univ-msila.dz 3 .ll (Olog o2 daslr ‘@ifL &b

ua.":d...”
ol csleirls LMy 4 S8 8 JI 9y ohoo (o0 Jooed «Lniaig ok gty D] )l JI Ggeatl] i
S @b sleinl 530 L) O wlslizsly wlgal aasd g Gy 35y Bl dimie paizmel 313 go Mla) dgall
ol Gaasg el Joll sl ol Ldgall slall o st Aslid] g BLadl slie Ciliie B9 < gaimed! 1 ilies
o)l o Lo LY oyl 5 slel) ASY gl L pdl Al e 8 e Spaidl L] Byell sdn Mo (s Jglowin
-3l 13912/ (5520 )17 96

bl QIS i Gl ddgall Y1 (sl s miilan)] oleds)

Résumé

En arrivant Maghreb musulman, le soufisme a connu un développement substantiel et une importante
maturité, lesquels le font évoluer d'un comportement spirituel en un mouvement intellectuel, moral et social. Les
soufies ont noué des relations avec les membres de la société qui leur ont donnés un statut et une influence
sociale. En plus, ils construisaient des représentations favorables sur leurs personnes, représentations qui ne
sont pas sans un grand impact social sur divers segments de la société et dans divers domaines de la vie, méme
politique. Les femmes soufies ou la femme tutrice avait un statut spécial. A travers ce document de recherche,
nous essaierons de mieux comprendre la réalité de I'expérience sainte des femmes en Maghreb Islamique entre
les6et7 AH /12 et 13 apres JC.

Mots-clés - L’image, La sainteté soufi, La femme, Le champ des idées, Les mentalités.

Abstract

Sufism passed to the Islamic Maghreb by being a witness of development and maturity. Thus, transformed
from a spiritual behavior into an intellectual, moral and social movement. The Sufis have built relationships with
members of society and given them status and social influence. In addition, he created perceptions and beliefs
about himself that had a great social impact on various segments of society and in various areas of life, even
political. Sufi women or the holy woman had a special status. Through this research document, we will try to
better understand the reality of the state experience of women holiness in the Islamic Maghreb between 6 and 7
AH /12 and 13 AD.

Keywords: Image, Sufi sanctity, Woman, The field of ideas, Mentalities.
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